
 آرمان ملی: بحث میزبانی سرخابی ها از تیم های آسیایی با 
توجه به عدم آماده بودن ورزشگاه آزادی به چالشی بزرگ تبدیل 
شده است. چالشی که بدون شک فدراسیون هم در آن نقش 

دارد. 
   انتقاد 

نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال در رابطه با بحث میزبانی 
باشگاه های استقلال پرسپولیس در لیگ نخبگان آسیا از این 
دو باشگاه انتقاد کرد. مهدی محمدنبی در بازدید از ورزشگاه 
شهدای شهر قدس برای میزبانی تیم های فوتبال استقلال و 
پرسپولیس در لیگ نخبگان آسیا گفت: پیگیری ورزشگاه ها با خود 
باشگاه ها بوده و کار فدراسیون تسهیل در کارهاست. با این حال، 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس به هر دلیلی کنار ایستاده اند و 
فقط چالش هایی که دارند و نیازهایشان را عنوان کرده اند. سوالی 
که مطرح می شود این است آیا این دو باشگاه برای حل مشکلات 
کاری کرده اند؟ همه در این زمینه کمک می کنند اما خودشان نیز 
باید پای کار باشند. نایب رئیس اول فدراسیون فوتبال خاطرنشان 
گر باشگاه ها ورزشگاه دیگری مدنظر دارند، همین امروز  کرد: ا
گر نمایندگان  گزینه های خود را معرفی کنند، ما هم حرفی نداریم. ا
ایران می خواهند بازی های شان را در ایران برگزار کنند، باید 
خودشان وسط میدان کار باشند. از این باشگاه ها می خواهم 
گر دنبال این هستند که  ح کنند. ا نظر و پیشنهاد خود را مطر
گر برای بازی های تیم شان به ورزشگاه  حداقل 20 هزار تماشا
بیایند، ورزشگاهی معرفی کنند که مشکلی نداشته باشد تا همه 
مسائل را به بهترین شکل مدیریت کنیم. استقلال و پرسپولیس تا 
الان ورزشگاه دیگری را معرفی نکرده اند. نبی با اشاره به درخواست 
استقلال برای میزبانی در ورزشگاه شهدای شهر قدس تصریح کرد: 
استقلال برای ورزشگاه آزادی یا شهدای شهر قدس نامه رسمی 
زده است. برگزاری بازی در آزادی به دلایل مختلف شدنی نیست. 
گر معرفی نکند، ما هیچ  پرسپولیس هم باید نامه اش را بزند. ا

قدمی برنمی داریم. شهر قدس هم در این مدت با تلاش بسیج 
گونه مسئولان استان باید مشکلاتش رفع شود. وی درباره روند 
حل مشکلات ورزشگاه شهدای شهر قدس گفت: داود رفعتی 30، 
40 ایراد از ورزشگاه شهر قدس گرفته بود که خوشبختانه همه آنها 
گران خدمات ویژه  برطرف شده است. همچنین باید به تماشا
که در غیر این صورت یک مصیبت و آبروریزی است  دهیم، چرا
که استادیوم بوفه نداشته باشد یا سرویس بهداشتی اش ضعیف 
باشد. در مورد سامانه بلیت فروشی الکترونیکی باید بگویم کانون 
هواداران تابع قوانین باشگاه است و باید با نظر مسئولان وزارت 
کشور آیین نامه اجرایی هم تدوین و به همه باشگاه ها ابلاغ شود. 
از سازمان ثبت احوال موافقت را گرفته اند تا سامانه را در اختیار 
بگذارند اما کانون هواداران و مدیران عامل هم باید تابع آیین نامه 
باشند. نبی در پایان گفت: با حضور ستارگان تیم های حاضر در 
لیگ نخبگان قطعا هواداران زیادی می آیند و باید درمورد افزایش 
گران فکری کنیم. باید در شهر پرده های سینمایی نصب  تماشا
کید می کنم  گران بتوانند استفاده کنند. باز هم تا شود تا تماشا
گر استقلال و پرسپولیس استادیوم دیگری را معرفی کردند، کار  ا
ج از کشور هم ظلم به دو  را انجام می دهیم. بردن بازی به خار
تیم است و مصیبت های زیادی خواهیم داشت. با همین دست 
فرمان جلو می رویم. استادیوم شهر قدس بهترین جا برای برگزاری 

مسابقات ویژه مثل دیدارهای رده پایه بین المللی است. 
   هشدار 

رئیس هیات فوتبال استان تهران گفت: میزبانی تیم های 
استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه شهدای شهرقدس در لیگ 
نخبگان آسیا چالش بزرگی ایجاد خواهد کرد. میرشاد ماجدی 
در جلسه بررسی وضعیت ورزشگاه شهرقدس برای میزبانی از 
تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در لیگ نخبگان آسیا، 
گفت: از الان هشدار می دهم و یگان ویژه و پلیس امنیت بدانند 
برای نخستین بار میزبانی لیگ نخبگان آسیا را به ورزشگاهی 

می آوریم که با چالش هایی که در این جلسه مطرح نشد، مواجه 
خواهیم شد. بازی های نخبگان آسیا با مسابقات لیگ متفاوت 
گر خواهد  است و با 8 هزار نفر برگزار نمی شود و تعداد زیادی تماشا
آمد. وی افزود: ورود و خروج ورزشگاه نیاز به افراد حرفه ای دارد و 
کار یگان ویژه نیز خیلی سخت خواهد بود. نمی دانم راهکار پلیس 
برای این کار چیست، اما بر اساس تجربه ام می گویم کمتر از 15، 20 
هزار نفر به ورزشگاه نمی آیند و به کمتر از این فکر نکنید. باید فکر 
عاجلی کرد؛ به این جلسه بسنده نکنید و با »ان شاءا...« گفتن کار 
درست نمی شود. مطمئنم چالش بسیار بزرگی برای استقلال و 
پرسپولیس درست می شود. رئیس هیات فوتبال استان تهران 
گر النصر عربستان بخواهد با رونالدو به اینجا  خاطرنشان کرد: ا
بیاید، کل ایران اینجا می آیند. بازی تیم ملی ایران و لبنان در سال 
گر پیش بینی درستی نکنیم دوباره آن  1401 به خاطرم می آید و ا

اتفاقات تکرار می شود. 
   پرسپولیس 

معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس گفت: میزبانی در خارج از 
ایران فعلاً در تفکرات باشگاه پرسپولیس نیست و دوست داریم 
در تهران میزبان حریفان باشیم. حسین بادامکی در حاشیه 
مراسم بازدید از ورزشگاه شهدای شهر قدس برای میزبانی از لیگ 
گران کار سخت می شود؛ چون  نخبگان گفت: با حضور تماشا
اطراف این ورزشگاه فضای باز وجود دارد و کنترل خیلی سخت 
است. وی در خصوص اینکه داود رفعتی اعلام کرده حدود 8 هزار 
گر فقط می توانند در این ورزشگاه حضور داشته باشند،  تماشا
گفت: دقیقاً اما همه ما امروز مطمئنیم که بیش از هشت هزار 
هوادار به ورزشگاه می آیند. معاون ورزشی پرسپولیس درباره 
معرفی ورزشگاه جدید به AFC تصریح کرد: در اختیار ما نیست 
که گزینه معرفی کنیم؛ هر استادیومی در هر جای کشور مشکلات 
خاص خودش را دارد. قطعاً  دوست داریم در ورزشگاه آزادی 
بازی کنیم. با توجه به شرایطی که تیم ما هم دارد احتیاج داریم 
که جلوی هوادار خودمان بازی کنیم. کار برای ما سخت است؛ 
امیدوارم بتوانیم در تهران بازی کنیم. »با این شرایط ظاهراً باید 
در ورزشگاه شهدای شهر قدس میزبانی کنید؟« بادامکی در 
پاسخ به این موضوع عنوان کرد: واقعاً تلاش می کنند استادیوم را 
گران  برسانند و مطمئنم این اتفاق هم می افتد ولی حضور تماشا
گر در  کار را سخت می کند، چون قطعاً بیش از هشت هزار تماشا

ورزشگاه حاضر خواهند شد. 
   قوانین

درخصوص استانداردهای لازم برای استادیوم های معرفی 
شده، آمده است: »بند 14. 1. باشگاه های شرکت کننده باید 
اطمینان حاصل کنند که مسابقات خانگی آن ها در ورزشگاه هایی 
برگزار می شود که مطابق با مقررات ورزشگاهی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا )AFC( و سایر مقررات مرتبط AFC است. دبیرخانه کل 
AFC می تواند در هر زمانی قبل و در طول مسابقات بازرسی هایی 
 . را انجام دهد تا بررسی کند که آیا الزامات رعایت شده اند یا خیر
تمامی هزینه های مربوط به این بازرسی ها بر عهده باشگاه های 
شرکت کننده مرتبط خواهد بود. موضوعی که اینجا مطرح می شود 
این است که آیا ورزشگاه شهر قدس مطابق با قوانین مدنظر 
کنفدراسیون فوتبال آسیا هست یا خیر؟ طبق تصاویری که تا چند 
روز پیش از این استادیوم رسانه ای شده بود، به نظر نمی رسید 
که ورزشگاه قلعه حسن خان بتواند به راحتی، سخت گیری های 
AFC را پشت سر بگذارد و مجوزهای لازم را کسب کند، همان طور 
که در فصل قبل، ورزشگاه فولادشهر اصفهان با آن همه قدمت و 

امکانات، مجوز لازم را کسب نکرده بود. 
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هادی محمدی جمعه شب 
گذشته برای دقایقی موفق شد 
پس از دو هفته خانه نشینی برای 
سپاهان بازی کند. با قرار گرفتن 
نام او در لیست بازی با شمس 
ن  ا یر مد شد  مشخص  ر  ذ آ
باشگاه موفق به ثبت قرارداد 

او شدند. 

دکلان رایس تنها 4 دقیقه بعد از 
شروع نیمه دوم بازی آرسنال- 
برایتون کارت زرد دوم را به 
شکلی عجیب گرفت و اخراج 
که اعتراض  شد. صحنه ای 
شدید رایس و نیمکت آرسنال 
را به همراه داشت، ولی تصمیم 

داور قطعی بود. 

گرچه هیچ  کنون ا ذوبی  ها تا
شکستی را در کارنامه نداشتند، 
اما آنها در به ثمر رساندن گل 
و برد هم مشکلاتی را دارند که 
محمد ربیعی و اعضای کادر 
فنی اش باید برای این مسأله 
هم فکری کنند تا برای اولین برد 

فصل گام بردارند. 

ت
شــ

س نو
عک

        بدون باخت   ثبت قرارداد کارت قرمز

گفتوگو

و  پرسپولیس  پیشکسوت  عربشاهی  ضیا 
کارشناس فوتبال در خصوص برد این تیم در 

رقابت های لیگ برتر صحبت کرد. 
   پرسپولیس در هفته سوم لیگ برتر به 

اولین پیروزی خود دست یافت!
 با وجود آنکه یحیی گل محمدی سرمربی تیم 
فولاد از بیشتر مهره های تیم شناخت داشت 
ولی در نهایت نتوانست امتیاز بگیرد و فولاد 
گذار کرد ولی پرسپولیس با وجود  نتیجه را وا
اینکه از لحاظ بازیکن تیم پرمهره تری است ولی 
کتیک  فوتبال چشم نوازی را ارائه نمی کند. تا
مشخصی در بازی پرسپولیس دیده نمی شود، 
پاسکاری خیلی کم است و بیشتر تیم به دنبال 
آن است تا روی اتفاقات و خلاقیت برخی نفرات 
به گل برسد. هر زمانی که کار گره می خورد روی 
خلاقیت اورونوف است که پرسپولیس به گل 
گر این بازیکن کنترل شود یا مصدوم  می رسد و ا
باشد، بازیکنی نیست که به اندازه او کارگشا ظاهر 
شود. کار تیمی در پرسپولیس دیده نمی شود 
و تیم در سطح محلات هم ظاهر نشده است. 
نقش علی علیپور در خط حمله چیست. چه کار 
مثبتی انجام می دهد که هر بازی در ترکیب اصلی 
قرار دارد. عمق دفاع فولاد ضعف داشت و با هر 
نفوذ دفاع این تیم به هم می ریخت، اما علیپور 
برای خود موقعیت سازی نمی کرد و تنها اورونوف 
که با خلاقیت فردی خط دفاعی حریف  بود 
را به هم می ریخت و در نهایت هم گلزنی کرد. 
پرسپولیس نیازی به بازی با دو هافبک دفاعی 
ندارد، خدابنده لو نباید بیرون باشد و قرار نگرفتن 

آل کثیر هم در ترکیب تیم ایجاد مشکل می کند. 
   عملکرد سرمربی پرسپولیس را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
این موضوع که گاریدو نیاز به زمان زیادی 
دارد تا نسبت به تیم شناخت پیدا کند و ترکیب 
است  درست  زمانی  بچیند،  را  نظرش  مورد 
که او دستیاری، چون سید جلال حسینی یا 
مدیری، چون افشین پیروانی در کادرفنی تیمش 
نداشته باشد. قطعاً این دو نفر اطلاعات کامل 
را به سرمربی اسپانیایی می دهند و او که با تیم 
تمرینات پیش فصل را گذرانده با یکی دو بازی 
که مدافع  کافی می رسد. تیمی  به شناخت 
عنوان قهرمانی است نباید اسیر آن شود که 
در هفته های ابتدایی امتیاز از دست بدهد 
که ضعف های زیادی دارد با  یا برابر حریفی 
خلاقیت اورونوف برنده شود. عملکرد مبتدیانه 
از پرسپولیس قابل قبول نیست آن هم برابر 
گر تا صبح هم بازی می کرد قدرت  فولادی که ا

گلزنی به پرسپولیس را نداشت. 

عربشاهی: 
پرسپولیس فوتبال 

چشم نوازی را ارائه 
نمی کند

 ساره جوانمردی در تپانچه 10 متر بانوان  
به مدال طلای پارالمپیک پاریس دست یافت. 
در ادامه رقابت های پاراتیراندازی بازی های 
پارالمپیک پاریس، مسابقات فینال ماده 10 متر 
P2 زنان در مرکز شتقو برگزار شد. در این ماده 
ساره جوانمردی از ایران به مصاف حریفان رفت 
و برای کسب مدال با ۷ پاراتیرانداز رقابت کرد. 
جوانمردی در فینال رقابتی نزدیک و نفسگیر 
با آیسل اوزجان پارتیرانداز ترکیه ای داشت و در 
اغلب راندهای مسابقه حریف ترکیه ای در صدر 
جدول ایستاده بود اما در نهایت جوانمردی در 
راندهای پایانی از حریف پیشی گرفت و توانست 
با 23۶. 8 امتیاز قهرمان شده و مدال طلای 
پارالمپیک را بر گردن بیاویزد. این چهارمین طلای 
ساره جوانمردی و در مجموع پنجمین مدال 
او در بازی های پارالمپیک بود. جوانمردی در 
پارالمپیک 2012 لندن به یک مدال برنز، در 201۶ 
ریو دو طلا در انفرادی و میکس و در 2020 توکیو 
یک مدال طلا به دست آورده است. همچنین 
این نخستین طلای کاروان فرزندان ایران در 
بازی های پارالمپیک پاریس بود. در این رقابت 
آیسل اوزجان به نقره رسید و روبینا فرانسیس از 

هند سوم شد. 
 علی اصغر هادی زاده سرپرست انجمن 
پارادوومیدانی درباره تغییر نتایج مسابقات 
پارادوومیدانی در روز دوم بازی های پارالمپیک 
کر  2024 پاریس و کسب مدال نقره توسط ظفر ذا
و پرستو حبیبی در ماده های پرتاب وزنه و پرتاب 
کلاب اظهار کرد: ما در حین مسابقه، پرتاب ها و 
همچنین تجهیزات رقبا را آنالیز می کنیم. به همین 
خاطر در رقابت پرتاب وزنه از نظر ما صندلی 
نفری که به مقام دوم رسید، دستکاری و از حالت 
استاندارد خارج شده بود. ما در فرصت قانونی 
که داشتیم به این موضوع اعتراض کردیم. یک 
اعتراض هم به نفر سوم داشتیم که روی نوع 
پرتاب آن بود. دقیقا پرتابی که منجر به مدال برنز 
شد، از نظر ما خطا بود. ما به موقع اعتراض خود 
را تقدیم کردیم و منتظر ماندیم تا فیلم پرتاب ها 
و تجهیزات را از نزدیک چک کنند. وی در ادامه 
ل هایی که ما  عنوان کرد: خدا را شکر با استدلا
آورده بودیم، اعتراض ما را پذیرفتند و مورد قبول 
قرار دادند تا نتیجه به این شکل تغییر کند. ظفر 
کر با این اتفاقات به مدال نقره پارالمپیک  ذا
رسید. هادی زاده در پایان در خصوص نتیجه 
رشته پرتاب کلاب و مدال نقره پرستو حبیبی 
گفت: در خصوص پرستو حبیبی ما خیلی مطلع 
خ داده است چون ما  نیستیم که چه اتفاقی ر
اعتراضی نکردیم و نمی دانیم کدام کشور اعتراض 
کرده است. به هر حال گویا روی عملکرد نفر دوم 

اعتراض صورت گرفته است. 
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دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: مالک نساجی درباره عملکرد داوری در بازی دیروز 
تیمش با گل گهر گفت: یکی از فاجعه ترین داوری ها را در بازی 
روز گذشته شاهد بودیم. نساجی در چارچوب هفته سوم 
لیگ برتر فوتبال با نتیجه یک بر صفر مقابل گل گهر شکست 
خورد. رضا حدادیان مالک نساجی مازندران در گفت وگو با 
ایسنا درباره شکست این تیم در هفته سوم اظهار کرد: ما این 
باخت را قبول نداریم چون شایسته این شکست نبودیم. او 
ادامه داد: از روز اول مسابقات گفته بودیم که لیگ نابرابری 
را شاهد خواهیم بود و با این روند نمی توانیم مقابل تیم های 
دولتی و خصولتی مقابله کرده و زنده بمانیم. مالک نساجی 
درباره عملکرد داوری در بازی روز جمعه تصریح کرد: یکی 
از فاجعه ترین داوری ها را در بازی روز گذشته شاهد بودیم. 
هم صحنه پنالتی مشکوک بود و هم اخراج بازیکن تیم مان 
بسیار سخت گیرانه بود. جالب اینکه پنالتی را به توصیه داور 
چهارم سوت زد ولی در صحنه اخطار دوم، حسینی با اینکه 
گر  داور چهارم اعلام کرد برخوردی نداشتند، کارت گرفت. ا
VAR واقعی در بازی دیروز بود این شکست اتفاق نمی افتاد. 
این نشان می دهد که امکانات هم برای تیم هایی است که 
با بودجه 1000 میلیاردی وارد لیگ شده اند. حدادیان افزود: 
بی عدالتی در فوتبال ایران وجود دارد و امیدوارم هرچه زودتر 
تدبیری برای آن اندیشیده شود. هر چند با این تصمیمات 
شک برانگیز من هیچ امیدی به اصلاح امور ندارم. مسئولان 
فوتبال از نجابت نساجی سوءاستفاده می کنند، در نتیجه از 

این به بعد روش خودمان را عوض می کنیم. 

بیــنالمــلل
   سرمربی اینتر از کسب دومین 3 امتیاز فصل و صعود به 
صدر جدول ابراز خوشحالی کرد. در هفته سوم رقابت های 
سری آ ایتالیا اینتر مدافع عنوان قهرمانی در خانه به دیدار 
آتالانتا رفت و توانست با 4 گل به برتری برسد. در این دیدار 
، مدافع حریف و نیکولو بارلا برای نراتزوری  مارکوس تورام دو بار
گلزنی کردند تا 3 امتیاز این دیدار نصیب اینتر شود. به گزارش 
گی سرمربی اینتر بعد از برد  گاتزتادلواسپورت، سیمونه اینزا
تیمش در این دیدار گفت: عملکرد خیلی خوبی در این دیدار 
داشتیم و بچه ها از همان دقایق اول بازی خوبی ارائه کردند. 
این چیزی است که من از آنها خواستم. ما می دانستیم که چه 
مشکلاتی در بازی با آتالانتا وجود دارد و از همان ابتدا با قدرت 
ظاهر شدیم و توانستیم بر بازی مسلط شویم. نیم ساعت اول 
عالی بازی کردیم، سپس آتالانتا سرعت بازی را بالا برد و در 15 
دقیقه پایانی نیمه اول کمی مشکل ساز شدند سپس به بازی 
برگشتیم و کار را تمام کردیم. او در بخش بعدی گفت: تورام 
در اینتر کارهای فوق العاده ای انجام داده است و این بار نیز 
توانست دو گل بزند و کار را برای تیم راحت کرد. مهاجمان تیم 
ما همگی عملکرد خیلی خوبی داشتند. در حال حاضر اینتر 
با یک بازی بیشتر و ۷ امتیاز در صدر جدول رده بندی لیگ 

ایتالیا قرار دارد. 

: بیشتر حاشیه های استقلال از سمت باشگاه است  کبرپور ا

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کبرپور پیشکسوت استقلال گفت:  علیرضا ا
مدیریت و کادر فنی باید تلاش کنند که دوباره 
استقلال وارد حاشیه نشود. تیمی برنده است 
که بر حاشیه غلبه و آن را خنثی کند. علیرضا 
گفت وگو با ایسنا، در ارزیابی از  کبرپور در  ا
عملکرد تیم استقلال برابر استقلال خوزستان 
در هفته سوم رقابت های لیگ برتر فوتبال 
اظهار کرد: تیمی که می خواهد قهرمان شود 
باید از ابتدای فصل امتیاز جمع کند. با روندی 
که استقلال بازی می کند و حواشی ای که قبل 
از این دیدار برای استقلال وجود داشت، بازی 
دور از خانه روی انگیزه و روحیه بازیکنان 

تاثیر منفی داشت و سبب شد بازی خوبی 
برابر استقلال خوزستان به نمایش نگذارد. 
وی افزود: این بازی از نظر فنی چیزی برای 
گفتن نداشت. البته بازیکن خارجی استقلال، 
کوتا موقعیت های خوبی برای تیم ایجاد  کا
کرد و یکی از بهترین بازیکنان استقلال در این 
کبرپور خاطرنشان کرد: فوتبال ما  دیدار بود. ا
آماتور است، به طوری که قبل از بازی بیانیه 
صادر و تیم را وارد حاشیه می کنند. هر تیمی 
که بتواند بر حاشیه ها غلبه کند، قطعا عملکرد 
موفقی در لیگ خواهد داشت. وی در ارزیابی 
از عملکرد استقلال در این فصل گفت: در 

طی این سه بازی چیزی از این تیم ندیدیم 
باید خیلی قوی تر و بهتر از این بازی کند و 
موقعیت های بیشتری ایجاد کند و امتیازات 
را به راحتی از دست ندهد. در این 3 بازی 
گر برای قهرمانی  5 امتیاز از دست رفته و ا
رقابت می کند بعد از این با توجه به اینکه 
تیم ها هماهنگ تر می شوند و نسبت به هم 
شناخت پیدا می کنند، نباید امتیاز از دست 
بدهد. بازیکن پیشین استقلال درباره تیم 
استقلال خوزستان نیز گفت: تیم خوبی است 
و تلاششان برای برد بیشتر بود و دفاع خوبی 
انجام می دادند و از موقعیت های به دست 

آمده به خوبی استفاده کردند. وی اظهار کرد: 
تیم های بزرگ حاشیه های بزرگی دارند. تیمی 
برنده است که بتواند بر حاشیه ها غلبه و آن 
را خنثی کند. هر تیمی که وارد حاشیه شود 
موفق نمی شود. استقلال سال گذشته وارد 
حاشیه شد امسال هم حاشیه ها دست از 
سرش برنمی دارند، مدیریت و کادر این قدر 
که حاشیه ها را از تیم  باید باهوش باشند 
دور کنند و خودشان نیز برای تیم حاشیه 
درست نکنند. در این سه بازی حاشیه های 
زیادی برای استقلال درست شده که خیلی 

از حاشیه ها از سمت و سوی باشگاه است. 

علی پروین پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: به نظر 
من باید پنج سال فوتبال را تعطیل کنند تا یک زیرساخت درست 

و حسابی به وجود بیاورند و هزینه ها هم کمتر شود. 
   جدایی بیرو

علی پروین درباره جدایی علیرضا بیرانوند از پرسپولیس 
گفت: زمانی که در جشن قهرمانی پرسپولیس شرکت کردیم، 
به درویش گفتم اجازه ندهد بیرانوند از پرسپولیس جدا شود. 
5 سال   .1 گفت بیرانوند  مدیرعامل پرسپولیس هم به من 
قرارداد دارد. من فقط همین صحبت را کردم و حالا بیرانوند هر 
طور که می خواهد برداشت کند. سرمربی پیشین تیم فوتبال 
کنش به ناراحتی بیرانوند بابت انتقاد او و سایر  پرسپولیس در وا
پیشکسوتان، تصریح کرد: من الان یا 30 سال پیش هم گفته ام 
که هر کسی که دلش با تیمش نیست می تواند برود. این حرف 
بدی نیست. سپاهان هم زمانی که قهرمان شد بعد از آن هفت 
بازیکنش جدا شدند. مهدی هاشمی نسب نیز که در آن زمان 
جدا شد، بابت مسائل مالی بود. خدا را شکر سر و سامان گرفت 

و الان هم مادرش در آن خانه زندگی می کند. 
   برگزاری دیدارها 

پیشکسوت فوتبال کشورمان در مورد برگزاری سه هفته از 
فصل بیست وچهارم لیگ برتر خاطرنشان کرد: با این تیم هایی 
که من دیدم، به نظرم پرسپولیس دیروز یک فوتبال عجیب و 
غریب بازی کرد. گاریدو سرعت عجیبی به بازی پرسپولیس داده 

بود که در فوتبال ایران تا الان ندیده بودم. امیدوارم این شرایط 
برای پرسپولیس ادامه داشته باشد. من برای یحیی ناراحتم 
و دوست داشتم او در کنار پرسپولیس بود. پرسپولیس خیلی 
خوب بازی کرد، استقلال هم یک مقدار حاشیه اطرافش است 
کتور هم خوب  گر آن را کم کند، خوب می شود. سپاهان و ترا و ا

بودند، اما پرسپولیس در بازی دیروز چیز دیگری بود. 
   میزبانی 

وی درباره مشکلات میزبانی پرسپولیس و استقلال در لیگ 
نخبگان تصریح کرد: متأسفانه به مسئولان چندین بار گفتم. 
مملکت ما که یک زمین فوتبال نداشته باشد تا استقلال و 
پرسپولیس در آن بازی کنند، به نظر من باید پنج سال فوتبال 
را تعطیل کنند تا یک زیرساخت درست و حسابی به وجود 
بیاورند و هزینه ها هم کمتر شود. الان پرسپولیس و استقلال 
در این شرایط هزار میلیارد هزینه شان است و سال به سال هم 

رقم ها بالا می رود. 
   اختلافات

بین  که  کشورمان در مورد اختلافی  پیشکسوت فوتبال 
امیر قلعه نویی و خداداد عزیزی به وجود آمده است، گفت: 
ان شاءا... یک روزی این دو نفر را هم آشتی می دهیم. در فوتبال 
اختلاف نظر خیلی است و خداداد و امیر قلعه نویی را هم آشتی 
می دهیم. همه باید از سرمربی تیم ملی حمایت کنیم. پروین در 
کنش به این موضوع که به سرمربی تیم ملی مشاوره می دهد،  وا

یادآور شد: اصلاً این طور نیست. ببینید الان می گویند که پروین 
به مدیرعامل پرسپولیس خط می دهد! سعید راد یک ماه است 
که فوت کرده، در این مدت من یک بار درویش را دیدم که آنجا 
هم درباره هیات صحبت کردم. من می گویم کسی که مسئولیت 
گردان من مربی  قبول می کند باید خودش پاسخگو باشد. شا
پرسپولیس شدند شما بپرسید که من کوچک ترین دخالتی در 
. ما با بردهای پرسپولیس شاد می شویم و  کار آنها داشتم یا خیر
باخت هم که ندارد، با مساوی اش هم ناراحت می شویم. همه 

ما از پرسپولیس حمایت می کنیم. 
   سرمربی

گندوز جانشین خوبی برای  وی در پاسخ به این سؤال که »
بیرانوند بوده است؟«، تصریح کرد: نه، زیاد خوب نبوده است. 
مخصوصاً بازی با پای او ضعیف است. وقتی خط دفاعی خوب 
عمل کند فشار زیادی روی دروازه بان وارد نمی شود. سرمربی 
پیشین تیم ملی فوتبال کشورمان درباره عملکرد جواد نکونام در 
استقلال خاطر نشان کرد: جواد در استقلال خوب کار می کند، 
اما نمی گذارند. در اهواز دیدید که از اول بازی بطری پرت کردند 
روی زمین، اول باید حاشیه ها را جمع کنند. جواد خوب است 
و باید فرصت بدهند. هر مربی ایرانی و خارجی باشد باید به او 10 
هفته فرصت دهند. از هفته اول شروع به ناسزا گفتن می کنند. 
شما سایت ها و خبرگزاری ها با یک قوره سردی تان می کند و با 

یک مویز گرمی. 

 آیا فدراسیون و مردم 
پای مربی ایرانی می ایستند؟ 

در شرایط کنونی هواداران والیبال به دنبال حضور یک 
مربی تاپ خارجی هستند، اما اینکه چگونه یک مربی 
سطح بالای جهان به ایران می آید را نمی دانند و به آن 
توجهی نمی کنند. اینکه مربی خارجی با چه رقمی بیاید و 
چه زمانی بیاید دیگر برای شان مهم نیست. سال گذشته 
خیلی از مربیان شاخص دنیا رسماً اعلام کردند که به ایران 
گر می آیند با چه  نمی آیند، اما باید ببینیم که حالا می آیند. ا
شرایطی می آیند و چه چیز هایی مدنظرشان است؟ قطعاً 
یکی از موارد توان فنی لیگ برتر ماست؛ آن ها به این موضوع 
نگاه می کنند. وقتی خواست عموم حضور مربی خارجی 
گر  است، کار برای مربی ایرانی سخت می شود. مربی ایرانی ا
به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب شود فدراسیون دو راه 
پیش روی خود دارد؛ یا باید به دور از هر نتیجه ای که کسب 
می شود شرایط را تحمل کند و پای او بایستد. آیا فدراسیون 
می تواند این کار را بکند یا با یک سال نتیجه نگرفتن بازهم 
مربی ایرانی می سوزد؟ ضمن اینکه باید به مربی ایرانی 
امکاناتی بدهیم که بتواند برای ما تیم بسازد. مربی ایرانی 
باید تیم کنونی را از نظر روانی، ذهنی و همچنین از نظر 
سطح فنی والیبال پیشرفت بدهد و تیم را برای 4 سال آینده 
بسازد. آیا فدراسیون و مردم پای مربی ایرانی می ایستند؟ 
شاید صبوری برای مربی خارجی وجود داشته باشد، اما 
کمی متفاوت است. پیمان  برای مربی داخلی  شرایط 
کبری در هفته سوم لیگ ملت ها نتایج خوبی کسب کرد و  ا
توانست آمریکا و هلند را شکست دهد. این نشان می دهد 
کربی کارش را بلد است، اما اینکه چقدر بدنه والیبال به  که ا
کبری کمک خواهد کرد و چه مقدار او از بدنه والیبال کمک  ا
گر قرار باشد هر مربی ایرانی بیاید و  می گیرد هم مهم است. ا
هیچ کمکی از خانواده والیبال نگیرد و هیچکس هم به وی 
کمک نکند سرانجام خوبی در انتظارش نخواهد بود. تجربه 
من در چند سال اخیر می گوید که مربیان خارجی برای 
حضور در ایران چند برابر دستمزد عادی خود را می گیرند. 
گر با کشوری مانند ژاپن برای جذب یک سرمربی رقابت  ا
کنیم بدون شک تمایل مربیان به سمت ژاپن بیشتر است، 
چون آن ها امکانات و شرایط بهتری دارند. بعید می دانم در 
شرایط کنونی یک مربی خارجی سطح بالا به ایران بیاید مگر 
اینکه دستمزد بسیار بالایی پرداخت شود. پیاتزا با توجه 
به پیشنهادی که در زمان مرادی داده بود و می خواست 
گر  هدایت دو تیم را برعهده داشته باشد، ممکن است ا
مربی ایران هم شود بازهم این پیشنهاد را به تیم دیگری 
هم بدهد. در این شرایط تنها والیبال ایران ضرر خواهد کرد، 
که رفتار او نوعی خیانت به شمار می رفت. درمورد وبر هم  چرا
باید بگویم که او دستیار جان اسپراو در تیم ملی آمریکا بود. 
گر آمریکا طلا در این مسابقات  قبل از المپیک شنیدم که ا

به مدال طلا نرسد او از سمت خود کناره گیری خواهد کرد. 

محمودافشاردوست
کارشناسفوتبال

پروین: فوتبال را ۵ سال تعطیل کنند 

ادامه مصائب آماده نبودن ورزشگاه آزادی

میزبانی از رونالدو در قلعه حسن خان؟!


